
Referat forældrebestyrelsesmøde d. 12. november 2024  

 Kl. 17-20   

Deltagere: Troels, Nikolaj, Anne Katrine, Natascha, Betina og Tjagvad 

Afbud:  Marianne, Joakim, Mette og Maria   

Referat: Tjagvad 

Vi starter med at spise kl. 17.00.  

Dagsorden:  

1. Fremlæggelse af foreløbigt budget og overslag af HIB økonomi. Ved Tjagvad (20 

min.)  

Referat: Tjagvad fremlægger budgettet for 2024. Der har været mange uforudsete 

udgifter, både i forhold til overbelægning, renovering- og tilbygning mm. Dags dato 

forventes et underskud på ca. 150.000 kr. ud af et samlet budget på 10.000.000 kr. 

Tjagvad forventer det bliver større inden udgang af 2024 pga. vikartimer til dækning 

på skolen og i børnehuset.  

 

2. Drøftelse af høringssvar vedrørende kommunalt foreslået modulordning. Oplæg 

ved Troels (red. ved Anne-Katrine) (40 min.)  

Referat: Formanden fremlægger et forslag til høringssvar vedr. 30 timers 

modulordning. Modulordningen vil betyde færre voksentimer og administrative 

udfordringer m.m. men kan for nogle få familier betyde en lavere forældrebetaling. 

Høringssvaret drøftes i forældrebestyrelsen. Der er generel en kritisk holdning til 

forslaget.  

 

3. Cafe HIB d. 3. december. (15 min.)  

Referat: Der indbydes til jule Café HIB, med det forbehold, at det kan aflyses pga. 

byggeri. Temaet bliver, at vi synger julesange sammen.  

 

4. Orientering vedrørende dialogmøde – Idekatalog til fremtidige møder. Ved 

Troels (45 min.)  

 



Referat: Formanden orienterer om emner fra dialogmødet.  

• Der blev orienteret om, at det i nogle distrikter i Hedensted Kommune giver 

mening at børnehaver skal sammenlægges med skoler, i skolernes bygninger.  

• Der blev drøftet fællesskab i forældregrupper, det kunne være sociale 

arrangementer, forældrebestyrelsesmedlemmer byder velkommen til nye 

forældre mm.  

• Inddrage forældre – kunne være et aktivitetsudvalg, som arrangerer noget 

socialt for børn/ forældre på stuen  

• Forældremøder med efterfølgende spisning 

• Sociale arrangementer for enkelte stuer, som alternativ til arrangementer for 

hele institutionen. 

• Pjecer målrettet vuggestue og børnehave forældre  

• Videoreferater  

På kommende bestyrelsesmøder kan ovenstående emner drøftes, og hvilke og 

hvordan de kan omsættes i HIB 

 

5. Orientering om tilsynsmøde. Ved Tjagvad (suppleret ved Nikolaj) (10 min.) 

 

Referat Der har været afholdt tilsynsmøde d. 21. oktober, som blev godkendt. 

Forinden mødet indsendes materiale i form af beskrivelser og data.  

Fokus de næste par år i Hornsyld Idrætsbørnehus vil blive systematisk brug af 

samspilsprofiler. Data som kan understøtte og retningsgive, hvilke pædagogiske 

tiltag og aktiviteter, der kan understøtte kvaliteten. Desuden fokus på barnets 

stemme. Hvordan inddrager vi barnets stemme i dagligdagen. Eks. Er børnene glade 

for det legetøj som findes på stuerne?  

Desuden tages ny model i brug i form af evaluering af læreplan. 

 

6. Eventuelt: (10 min.) 

 



Referat:  

Indvielse af tilbygning i evt. maj måned. Kæmpe fest  

Der ligger ansøgning klar til at ansøge lokale virksomheder, evt. legehus, køretøjer 

mm. Der skal medsendes specifikke ønsker i ansøgningen. Tjagvad skal finde tilbud 

på ovenstående.  

Forældrebestyrelsen overvejer om fotografering skal være et tilbud i børnehuset. 

Det kræver et stort arbejde for bestyrelsen. Der laves en forespørgsel blandt 

forældre på facebook.  

 

 

  

 


